
Komárom Város Polgármesteri Hivatala 
Komárom, Szabadság tér 1. Tel. 541-300. 
 
Szám: 1-112/2007. 

JEGYZŐKÖNYV 
 

 
Készült Komárom Város Képviselő-testülete 2007. május 24-én megtartott ülésén. 
 
Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint, 
  Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző, 
  Dr. Szeidl Bernadett aljegyző, 
  a Polgármesteri Hivatal előterjesztések szerint 
  illetékes munkatársai 
 
Zatykó János polgármester köszönti a Képviselő-testület ülésén megjelenteket. Megállapítja, 
hogy a Képviselő-testület ülése határozatképes, jelen van 18 fő képviselő. 
Javasolja, hogy a Képviselő-testület a meghívóban jelzett napirendek közül javasolja, hogy a 
„Javaslat a fiatalok első lakáshoz jutásának, Komárom városban történő letelepedésének, 
valamint gyermekvállalások ösztönzésének önkormányzati támogatására” c. előterjesztést 
vegyék le napirendről a bizottságok javaslata alapján.  
Bejelenti, hogy képviselői önálló indítványt nyújtottak be, melynek tárgya: „Komárom Város 
Képviselő-testülete Ipari Park eseti bizottság létrehozása.” Az aláírók közül két képviselővel 
tárgyalt arról, hogy mennyire előkészített ez a téma; az Ipari Falu Egyesület elnöke előtt 
ismert-e; egyeztetett-e. A képviselők arról tájékoztatták, hogy az ügy nincs előkészítve. Ezért 
kérdése, a Képviselő-testület ezt az előterjesztést napirendre vegyék-e. 
 
Nagy Zoltán: A Monostori Erődben alpolgármester asszonnyal vett részt egy tárgyaláson. 
Operett és Operafesztivált szeretne egy nemzetközi csoport létrehozni 2008. évben az 
erődben. Ehhez a Képviselő-testület elvi támogatását kérik. A pályázat beadási határideje 
miatt szükséges a mielőbbi döntés.  
 
Sárai János: Kéri, hogy a kérdések, bejelentésekre vonatkozó napirend ezen az ülésen ne 
maradjon el. 
 
Dr. Molnár Attila: A képviselői önálló indítványt javasolja, hogy a következő Képviselő-
testületi ülésen tárgyalják. Addig a szükséges egyeztetéseket elvégzik. 
Javasolja, hogy az Operett és Operafesztivállal kapcsolatban a két ülés közötti események 
keretében foglalkozzanak. 
 
Zatykó János: Javasolja, hogy a Képviselő-testület vegye le napirendről a „Javaslat a fiatalok 
első lakáshoz jutásának, Komárom városban történő letelepedésének, valamint 
gyermekvállalások ösztönzésének önkormányzati támogatására” c. előterjesztést. 
 
- A Képviselő-testület a javaslattal 17 igen, 1 nem szavazattal egyetért. 
 
NAPIREND: 
 
1., A jogszabály által kötelezően előírt számú parkolóhelyek kialakításáról, megváltásáról 
szóló 2000. évi 13. számú (IV.21.) önkormányzati rendelet módosításáról rendelet-tervezet. 
Előadó:  Zatykó János  polgármester 
              Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 



 2 

 
2., Komárom Város Önkormányzata 2006. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatai 
ellátásának értékelése.           
Előadó: Zatykó János polgármester 
   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
3., Javaslat a szociálisan rászorulók közszolgáltatási díjterhei önkormányzati támogatási 
rendszere kialakítására, meghatározására.        
Előadó: Zatykó János polgármester 
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
4., A Polgármesteri Hivatal pályázati csoportja beszámolója a 2006. évi munkájáról, a 
benyújtott pályázatok eredményeiről, az aktuális pályázati lehetőségekről.     
Előadó: Zatykó János polgármester 
 Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
5., Komáromi Szociális Közalapítvány közhasznúsági jelentése.      
Előadó: Zatykó János polgármester 
   Mihácsi István kuratórium elnöke 
 
6., Komárom Közgyűjteményi Közalapítvány közhasznúsági jelentése.     
Előadó: Zatykó János polgármester 
  Számadó Emese kuratórium elnöke 
 
7., Tájékoztató a komáromi óvodák működése személyi feltételeiről, az óvodai csoportok 
létszámának alakulásáról.           
Előadó: Zatykó János polgármester 
 
8., Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb 
eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az önkormányzati beruházások állásáról, az 
önkormányzat likviditási helyzetéről, az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről. 
Előadó: Zatykó János polgármester 
 
9., E g y e b e k. 
 
a/ A Komáromi Televízió Kht. 2006. évi mérlege jóváhagyása és a 2007. évi üzleti terve 
meghatározása.. 
Előadó: Zatykó János polgármester         
 
b/  Döntés az egyes városi természeti értékek védetté nyilvántartásáról, -valamint a helyi 
építészeti örökség védelméről szóló rendeletek módosításáról.     
Előadó: Zatykó János polgármester 
            Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
c/ Városi szintű takarítási akció szervezése.        
Előadó: Zatykó János polgármester 
 
d/ Selye János Kórház Alapító Okiratának módosítása.       
Előadó: Zatykó János polgármester 
 
e/ A folyamatos betegellátás feltételeinek javítása az egészségügyi alapellátásban. 
(Szolgáltatási szerződés-tervezet vállalkozó háziorvosokkal)      
Előadó: Zatykó János polgármester 
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f/ Komárom Város egészségügyi prevenciós alapja pályázati feltételeinek meghatározása. 
Előadó: Zatykó János polgármester 
 
g/ Pályázati lehetőség a Csokonai Művelődési Központ, vagy a Jókai Mór Városi Könyvtár 
infrastrukturális fejlesztésére.           
Előadó: Zatykó János polgármester 
             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
h/ Tájékoztató a Gyermekjóléti Szolgálat szolgáltató tevékenységének ellenőrzéséről. 
Előadó: Zatykó János polgármester        
 
i/ Kérelem Komárom város nevének cégnév részeként történő használatára. 
Előadó: Zatykó János polgármester 
 
10., Kérdések, bejelentések. 
 
- A Képviselő-testület a javasolt tárgysorozatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
 
1. Napirendi pont: A jogszabály által kötelezően előírt számú parkolóhelyek 

kialakításáról, megváltásáról szóló 2000. évi 13. számú (IV.21.) 
önkormányzati rendelet módosításáról rendelet-tervezet.  
          
Előadó:  Zatykó János  polgármester 

                   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
    (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság. A 
bizottságok kérték, hogy a hivatal számszakilag mutassa be, mennyibe kerül a parkolóhelyek 
kiépítése. A kalkuláció elkészülte után a bizottságok az előterjesztést elfogadásra ajánlották. 
Ismerteti az előterjesztésben leírtakat. 
Kérdés, felvetés nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról és a rendelet-tervezetről. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen, 1 nem szavazattal elfogadja. 
 
93/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    
 A Képviselő-testület  a parkolóhelyek önkormányzati rendeletben megállapítandó 

megváltási díja megállapításához készült árkalkulációt 299.800 Ft-os értékben 
tudomásul veszi.  

 
  Határidő:  2007. június 01. 
  Felelős:    Zatykó János polgármester 
       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
        Szabados Edit műszaki-kommunális ügyintéző 
 

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 17 igen, 1 nem szavazattal elfogadja. 
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Komárom Város Képviselő-testülete 
2007. évi 10. számú (V.25.) önkormányzati  
rendelete 

- a jogszabály által kötelezően előírt számú 
parkolóhelyek kialakításáról, megváltásáról szóló 
2000. évi 13. számú (IV.21.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 

 
(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
 
2. Napirendi pont: Komárom Város Önkormányzata 2006. évi gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatai ellátásának értékelése.   
        
Előadó: Zatykó János polgármester 

         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
    (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Egészségügyi és Szociális, az Oktatási, 
Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság. A bizottságok a határozati javaslatot elfogadásra 
ajánlják. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság az előterjesztést elfogadásra ajánlja. Az anyag 
alapos, széleskörű, problémafelvető, ezért a bizottság az előterjesztőknek köszönetét fejezte 
ki. Pozitív megállapítás az előterjesztésben, hogy évek óta a szociális segélyezettek száma 
csökkenő tendenciát mutat. Ennek az is lehet az oka, hogy Komárom környéke a megye 
legdinamikusabban fejlődő térsége. A bizottság fontosnak tartotta a prevenciót a 
gyermekvédelem területén. Megállapítható, hogy javult az együttműködés az érintett szervek, 
iskolák, intézmények között. Szeretnék ösztönözni az intézményeket, civil szervezeteket, 
hogy a jövőben még több ilyen prevenciós rendezvényt szervezzenek, hiszen a megelőzés a 
legfontosabb feladat. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az a legveszélyeztetettebb korosztály, mellyel az 
előterjesztés foglalkozik, ezért fontos, hogy a prevenció keretében minél több családot, 
szervezetet vonjanak be a munkába. Megköszöni Csöngei Ildikónak az előterjesztést és kéri, 
csatlakozzon a megelőzési programhoz továbbra is. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
 94/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    
 A Képviselő-testület Komárom Város Önkormányzata 2006. évi gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatai ellátása értékeléséről szóló beszámolót alaposnak és 
jónak ítélve tudomásul veszi. 

 
  Határidő:  azonnal 
  Felelős:    Zatykó János polgármester 
       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
        Eper Gabriella gyámhivatal vezető 
        Csöngei Ildikó intézményvezető 
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3. Napirendi pont: Javaslat a szociálisan rászorulók közszolgáltatási díjterhei 

önkormányzati támogatási rendszere kialakítására, meghatározására.
       
Előadó: Zatykó János polgármester 

                  Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
    (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
Zatykó János: Az előterjesztést a Pénzügyi és az Egészségügyi és Szociális Bizottság 
megtárgyalta. A Pénzügyi Bizottság a kiegészítő anyagban szereplő határozati javaslatot 
elfogadásra ajánlja. 
Tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy az adósságkezelő szolgálat bevezetése jelenleg nem 
kötelező önkormányzati feladat. Kötelező feladat a 40 ezer fő feletti városokban. A 2007. évi 
költségvetésben a szolgálat bevezetése anyagi fedezete nem biztosított.  
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a kiegészítő anyagban szereplő határozati 
javaslatról. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
95/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 

Komárom Város Képviselő-testülete felkéri a Polgármesteri Hivatalt, készítsen 
hatástanulmányt, mely tartalmazza a közszolgáltatóknál fennálló tartozások összegét, 
továbbá az adósságkezelési szolgáltatás bevezetésének hatását, és terjessze a 
Képviselő-testület elé 2007. II. félévében. 

 
   Határidő: 2007. II. félév 
   Felelős: Dr Szeidl Bernadett aljegyző      
   
 
 
4. Napirendi pont: A Polgármesteri Hivatal pályázati csoportja beszámolója a 2006. évi 

munkájáról, a benyújtott pályázatok eredményeiről, az aktuális 
pályázati lehetőségekről.  

    
Előadó: Zatykó János polgármester 

       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
    (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
Zatykó János: Az előterjesztést a Képviselő-testület valamennyi bizottsága megtárgyalta, a 
beszámolót elfogadásra ajánlják. Az előterjesztést összeállítók ismertették a kistérségi, 
önkormányzati pályázatokat. Támogatást nyertek a benyújtott pályázatok 67 %-ában.  
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság az elutasított 
pályázatok közül az elektronikus turisztikai központok létesítéséről kért információt. A Selye 
János Kórház pályázata elutasításra került. Újra benyújtják ezt a pályázatot? Ebben az esetben 
a Képviselő-testületnek az önerőt biztosítania kell. A bizottság kérte, hogy egészségügyi 
jellegű pályázatok figyelemmel kísérésével bízzanak meg valakit. 
A drogmegelőzéssel kapcsolatos pályázatról azért szükséges dönteni, mert júniusban indul a 
pályázat. A város programjában a drogmegelőzését kiemelten kezelték. 
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Zatykó János: A pályázati csoport kötelezettsége, hogy a kiírt pályázatokat figyelemmel 
kísérje. Minden szervezet naponta közli a megjelent pályázatokat.  
A közmunka programon azok az önkormányzatok szerepelnek előnyösen, ahol a 
munkanélküliség 7 % alatt van, vagy hátrányos helyzetű. A pályázaton 40 pont hátránnyal 
indultak. A pályázatot az önkormányzatok külön nyújtották be, Komáromban már dolgoznak 
is a közmunkások.  
 
Dr. Mészáros Gyula: Véleménye szerint jól döntöttek, amikor a pályázati csoportot 
létrehozták, hiszen egyre több pályázati lehetőség van. 
A város költségvetési helyzete több esetben lehetővé sem teszi a sikeres pályázatot.  
A bizottság ülésén elhangzott, hogy a legtöbb pályázatot még csak ezután írják ki. 
Remélhetőleg a 2007-es év is olyan sikeres lesz, mint a 2006-os. 
 
Zatykó János: A nemzeti pályázatok száma csökkent, várhatóan az Európai Uniós pályázatok 
száma növekszik. 
 
Nagy Zoltán: Véleménye szerint a hivatal az Európai Uniós pályázatokban rejlő lehetőségeket 
nem igazán használja ki. Általában 90 %-os intenzitásúak ezek a pályázatok. 
 
Zatykó János: Esztergomban lesz egy megbeszélés az EU-s pályázatokkal kapcsolatban.  
 
Horváth Gyula: 21 értékelhető pályázat érkezett, melyből 14-et fogadtak el. 154.500 E Ft 
valóban komoly összeg. A város minden esetben élt a pályázat lehetőségével?  
A kerékpárút tervezésénél a Mártírok u. – Török I. u. között 1100 fm-t szerepeltetnek, a 
Madách I. u. – Igmándi Erőd lenne a második szakasz. A Szamos utca is csatlakozik a 
kerékpárúthoz? 
 
Zatykó János: A város természetesen élt minden pályázati lehetőséggel. Az 67 %-ban elnyert 
pályázatok aránya elfogadható.  
 
Sagát Ágnes: A Szamos u. nyomvonala szerepel a szabályozási tervben, belső úthálózatként. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi Bizottság ülésén tárgyalt pályázat lényege, 
hogy kábítószer fogyasztókkal, kábítószer prevencióval foglalkozó szervezetek, 
önkormányzatok pályázhatnak. A pályázat határideje 2007. június 05. Javasolja, hogy ennél a 
napirendnél tárgyaljanak erről a kérdésről. 
 
Zatykó János: A két ülés közötti eseményekkel kapcsolatos napirendnél szerepel egy 
határozati javaslat ebben a témában. 
 
Dr. Halász Károly: A bizottsági döntést követően a pályázatíró csoport már megkezdte ennek 
a pályázatnak az előkészítését. Megkapták a szakmai anyagot. Megköszöni a Képviselő-
testület figyelmét, melyet a pályázatíró csoport irányában kifejtenek és a segítséget.  
A pályázat író tevékenység már a projekt generálásnál kezdődik. Nem csak azokat a 
pályázatokat kell megírni, melyeket már kiírtak, hanem meg kell tervezni, melyek azok a 
dolgok, melyek a városban fontosak, lényegesek. Ezeket a projekteket össze kell állítani,- 
általában kistérségi szinten. 
A pályázatok megírása után, a győztes pályázatok lebonyolítása, pénzügyi ellenőrzése, 
folyamatos monitoringja állandó feladat.  
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Koppány Csaba: A Megyei EU bizottság Brüsszelben vett részt egy tanfolyamon, ahol 
elhangzott, úgy lehet jó pályázatokat írni, ha egy térségnek helyben van képviselete. 
Folyamatosan figyelni kell a pályázati lehetőségeket. Ezek az emberek általában tudják, hogy 
ki bírálja el ezeket a pályázatokat, mely követelményeknek kell megfelelni. Javasolja, 
polgármester úr kezdeményezze, hogy a régióban hozzanak létre egy ilyen irodát, mely 
Brüsszelben segítené a pályázati tevékenységet. 
 
Győri István: Az EU-ban lobby csoportok tevékenykednek a pályázatok területén. Több 
régiónak is van képviselete, de ez elsősorban Budapestre és a nagy területekre vonatkozik. 
Akkor lehet eredményesen tevékenykedni, ha ezek a lobby csoportok már a kiírás előtt 
ismerik a legfontosabb célokat, melyeket a pályázati kiírásokban szerepeltetni szeretnének.  
A Duna menti települések szúnyoggyérítésével kapcsolatban elmondja, hogy a pályázatot még 
nem írták ki, de a szúnyogok nagy számban megjelentek, így ezen a területen sürgősen tenni 
kell valamit.  
 
Zatykó János: A héten, jövő hét elején kezdődik a szúnyoggyérítés, melegködös eljárással, a 
szükséges pénzügyi keret rendelkezésre áll.  
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Felajánlja segítségét az egészségügyi jellegű pályázatok 
megírásához. Dr. Kreft-Horváth képviselő úr kidolgozott egy pályázatot a drog prevencióval 
kapcsolatban. 
 
Zatykó János: Véleménye szerint ezzel a lehetőséggel élni kell. 
 
Czita János: Koppánymonostoron korábban kezdik meg a szúnyogírtást, nagyobb területen, 
mint eddig. 
 
Dr. Szöllősy Ferenc: A gazdaságfejlesztés, a munkahelyteremtés, az Ipari Parki bevétel és 
helyi adó bevétel mellett az önkormányzat egyik legfontosabb bevételi forrása a pályázatokon 
elnyert pénzeszköz. Az elmúlt években is milliárdos nagyságrendű összeghez jutott a város. A 
címzett támogatások helyett a szakmai és az EU-s pályázatok kerülnek előtérbe. Valóban a 
nagyobb összegekre úgy pályázhatnak eredménnyel, ha egy-egy régiónak pályázati irodája 
nyílik, nyílna Brüsszelben. A pályázatíró csoport csak másodlagosan, a főmunkájuk mellett 
megbízással végzi ezt a feladatot. Ebben a munkacsoportban egyetlen olyan ember sincs, 
akinek csak ez a fő feladata. Olyan önálló munkacsoportot kell létrehozni – akár a 
Városfejlesztési Osztályon belül, vagy önállóan – akik a beruházásokkal, közbeszerzésekkel, 
pályázatokkal fő tevékenységi körükben foglalkoznak. Ezt a javaslatot nagyon hamar 
kidolgozzák. A munkacsoportnak természetesen lehet egészségügyi szakember tagja is. Az 
országban nagyon sok önkormányzatnál dolgozik beruházási vagy pályázati tanácsnok. A 
Képviselő-testület létrehozhat egy ilyen pozíciót, aki felügyeli a hivatal ezirányú munkáját is. 
A beruházásokat jelenleg alpolgármester asszony felügyeli,- ebben az esetben nincs szükség 
külön tanácsnokra. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Jegyző úr által elmondottakat át kell gondolni. Ha a hivatali apparátus 
munkáját áttekintenék, akkor több helyen találnának olyan problémát, amellyel foglalkozni 
kellene.  
 
Zatykó János: Több kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
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96/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    
 A Képviselő-testület a Polgármesteri Hivatal pályázati csoportja 2006. évi 

munkájáról, a benyújtott pályázatok eredményeiről, az aktuális pályázati 
lehetőségekről szóló beszámolóját elfogadja. 

 
  Határidő:  azonnal 
  Felelős:    Zatykó János polgármester 
       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
                                        Dr. Halász Károly osztályvezető 

    
 
5. Napirendi pont:  Komáromi Szociális Közalapítvány közhasznúsági jelentése. 

     
Előadó: Zatykó János polgármester 

        Mihácsi István kuratórium elnöke 
 
    (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Egészségügyi és Szociális Bizottság. A bizottság  
a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja. Az előterjesztésben a közalapítvány tájékoztatást 
adott az előző évi munkájáról, bevételekről, támogatásokról. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A bizottság a határozati javaslatot támogatta. A szociális 
támogatásokra kifizetett díjaknál a tételeket ismertetni kellene. Pénzösszeg szerepel a 
NOKIA-nak visszautalás megjegyzéssel, mely nem volt egyértelmű a bizottság számára. 
 
Zatykó János: Kéri, hogy a következő beszámoló elkészítésénél a javaslatra legyenek 
figyelemmel. 
 
Thoma Béla: Tájékoztatásul elmondja, a NOKIA Kft-től kapott az alapítvány támogatást. Az 
összeget tévesen kétszer utalták, ezért került sor a visszautalásra. 
 
Győri István: A kifizetésnél 2005. év helyett 2006. évet kell szerepeltetni. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
 
97/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
   
 A Képviselő-testület a Komáromi Szociális Közalapítvány közhasznúsági jelentését 

elfogadja.  
 
  Határidő:  azonnal 
  Felelős:    Zatykó János polgármester 
        Thoma Béla referens 
 
 
 



 9 

 
 
6. Napirendi pont: Komárom Közgyűjteményi Közalapítvány közhasznúsági jelentése.

     
Előadó: Zatykó János polgármester 

        Számadó Emese kuratórium elnöke 
 
    (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
 
Zatykó János: A közhasznúsági jelentés esetében is szükséges az elkövetkezőkben a 
támogatási összegek pontos megjelentetése. 
 
Thoma Béla Koppány Csaba felvetésére elmondja, a 2006. évi beszámolóról van szó. A 
kuratórium személyi összetétele 2007. évben változott.  
 
Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
 
98/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
  
 A Képviselő-testület a Komáromi Közgyűjteményi Közalapítvány közhasznúsági 

jelentését elfogadja.   
 
  Határidő:  azonnal 
  Felelős:    Zatykó János polgármester 
        Thoma Béla referens 
   
 
7. Napirendi pont: Tájékoztató a komáromi óvodák működése személyi feltételeiről, az 

óvodai csoportok létszámának alakulásáról.    
       
Előadó: Zatykó János polgármester 
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 

 
Zatykó János: Az Oktatási Bizottság az előterjesztést megtárgyalta. A határozati javaslatra 
vonatkozó javaslatát a kiegészítő anyag tartalmazza. Az óvodák kihasználtsága ebben az 
évben 100 %-os. Koppánymonostoron gondoskodni kell az óvoda bővítéséről. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Javaslata, hogy a második félévben az óvodák műszaki 
állapotát, igényeit mérjék fel. A Kistáltos Óvoda nemrégiben tornaterem kialakítását kérte, 
hiszen az alapkövetelmény. A következő évi költségvetésben már tervezhetik ezeket a plusz 
igényeket.  
 
Zatykó János: A Kistáltos óvoda kérelmével jelenleg az Önkormányzati Intézmények 
Gazdasági Hivatala foglalkozik. A kérelmeket az Intézményfelügyeleti Osztály vizsgálja. Ha 
megfelelő választ nem tudnak adni, akkor a kérelem a Képviselő-testület elé kerül. 
 
Czita János: 2007. szeptemberétől Komárom város óvodái 100 %-os kihasználtságúak 
lesznek, tehát a gyermeklétszámmal nincs gond. Ez a létszámnövekedés Koppánymonostoron 
erőteljesebb.  
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Javasolja a határozati javaslatot a következőkkel kiegészíteni: A Képviselő-testület a 
Koppánymonostori Részönkormányzat javaslatára felhatalmazza a hivatalt, hogy készítse el a 
koppánymonostori óvoda demográfiai jelentését és vizsgálja meg az óvoda bővítési 
lehetőségeit és azok alapján a további döntések érdekében készítsen előterjesztést a 
szeptemberi testületi ülésre.  
 
Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság a határozati javaslatot kiegészítette a 
csoportonkénti 25 fő meghatározásával és a szőnyi óvoda területvásárlása elvi támogatásával. 
A koppánymonostori óvoda problémáját meg kell oldani. Növekedett az óvodában az új 
beiratottak száma. Az iskolások száma csökken, de az óvodások tekintetében növekvő 
tendenciát mutat. A személyi, tárgyi feltételekre vonatkozó igényeket teljesíteni kell. 
A hivatal kezdeményezésére – alpolgármester asszony, a gazdasági hivatal vezetője és a 
Műszaki Osztály bevezetője jelenlétében – áttekintették az iskolák, óvodák fejlesztésének 
lehetőségét. A Kistáltos óvodában tornaszoba bővítésére is lehetőség lesz, a következő évi 
költségvetésben a szükséges pénzeszközt várhatóan biztosítani tudják.  
 
Győri István: Jó lenne, ha nem csak az óvodákat vizsgálnák meg, hanem a bölcsődéket és az 
általános iskolákat is. A fejlesztéseknek egymásra kell épülnie. 
Az elfogadott beruházási, felújítási szabályzat és a vagyongazdálkodási szabályzat figyelembe 
vételével a legfontosabb beruházásokat előre sorolva, de tervezetten kell a pénzeszközt 
biztosítani. A ténylegesen felmerülő feladatokat kell megoldani. 
 
Sárai János: Az óvoda szomszédságában lévő terület megvásárlásával az óvoda bővíthető 
lenne, így annak a csoportnak is lenne mellékhelyisége, amelynek jelenleg nincs. Ebben az 
évben legalább a területet vásárolják meg és készítsék el a terveket. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A bébi kötvény és az első lakáshoz jutási támogatás bevezetéséhez 
is szükséges lenne, ha az intézmények a demográfiai jelentést elkészítenék, melyet a hivatal 
összegezve juttatna el a Képviselő-testülethez. Erre építve a bébi kötvényre és az első 
lakáshoz jutásra vonatkozó rendeleteket már jobban ki tudják dolgozni.  Ilyen téma 
tárgyalásakor az óvodavezetőket is meg kell hívni. 
 
Dr. Kerekes Tibor: A kérdést komplexen kell kezelni. Fel lehet mérni minden óvodában 
évekkel előtte, hogy milyen helyzetre számíthatnak.  
 
Zatykó János: A gyermeklétszám ismeretében a tervezés indítását javasolta Czita képviselő 
úr. 
 
Nagy Zoltán: Az óvodák nyitvatartása jelenleg a normál munkarendhez igazodnak. Nagyon 
sokan dolgoznak az Ipari Parkban, akiknek gondot okoz a gyermekek elhelyezése. Javasolja, 
készítsenek felmérést arról, hogy szükséges-e valamelyik óvodát bővített nyitvatartással 
üzemeltetni. 
 
Zatykó János: Az óvodák tudják felmérni, hogy a szülőknek van-e ilyen igénye. 
 
Czita János: Egyetért azzal, hogy az óvodák és az iskolák helyzetét komplexen kell kezelni. 
Javaslatát az indokolja, hogy a Képviselő-testület előtt szerepelt egy kimutatás, melyben 
meghatározták a beiratási körzeteket. A monostori óvoda körzete egész Koppánymonostor 
területe. Az óvodások száma 32 fő, jelenleg azonban a felvehető létszám 13 fő. A védőnővel 
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és az óvoda vezetőjével egyeztettek és kiderült, hogy a 2006-2007-ben született gyermekek 
száma is magasabb a megszokottnál. 
 
Dömötör Andrásné: Nagy Zoltán képviselő úr véleményét figyelembe véve átfogó, komplex 
közvélemény kutatásra van szükség. Meg kell kérdezni a lakosságot arról is, hogy a 
gyermekét mely óvodában kívánja elhelyezni. 
 
Géringer László: A Komáromban élő lakosság igényeit kell a Képviselő-testületnek 
teljesíteni. A költségvetés tervezésekor az intézmények levelet kapnak arra vonatkozóan, 
hogy milyen beruházásokat szeretnének megvalósítani. A költségvetés készítésekor ezeket az 
igényeket szelektálják. Minden évben a komplexitást hangsúlyozták, de semmi nem történt. 
 
Czita János: Megismétli módosító javaslatát: A Képviselő-testület a Koppánymonostori 
Részönkormányzat javaslatára felhatalmazza a hivatalt, hogy készítse el a koppánymonostori 
óvoda demográfiai jelentését és vizsgálja meg az óvoda bővítési lehetőségeit és azok alapján a 
további döntések érdekében készítsen előterjesztést a szeptemberi testületi ülésre. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület az eredeti határozati javaslat 1. pontjáról. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 1. pontját 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a kiegészítő anyagban szerepelő 
javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a kiegészítő anyagban szereplő határozati javaslatot 18 igen 
szavazattal elfogadja. 

 
99/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

1. A Képviselő-testület a komáromi óvodák működése személyi feltételeiről, az 
óvodai csoportok létszámának alakulásáról szóló beszámolót elfogadja. 

2. A Képviselő-testület az óvodák alapító okiratát az alábbiak szerint módosítja: 
„- a gyermeklétszám csoportonként 25 fő” 

3. A Képviselő-testület a szőnyi Színes Óvoda területvásárlási kérelmét a pénzügyi és 
műszaki feltételei megléte esetén támogatja. 

4. A Képviselő-testület a Monostori Részönkormányzat javaslatára felkéri a 
Polgármesteri Hivatalt, hogy végezzen az óvodák körében demográfiai felmérést. 
Az erről készült előterjesztést a Képviselő-testület 2007. szeptemberi ülésére 
terjessze be. 

 
 
  Határidő:  azonnal 
  Felelős:    Zatykó János polgármester 
        Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
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8. Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés 

közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az 
önkormányzati beruházások állásáról, az önkormányzat likviditási 
helyzetéről, az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről. 

 
 Előadó: Zatykó János polgármester 
 
 (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
Zatykó János: Az előterjesztés 1. oldalán szerepel egy javaslat a Képviselő-testület 
209/2006.(XI.23.) számú határozat hatályon kívül helyezésére. Kéri, szavazzon a Képviselő-
testület a javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a 209/2006.(XI.23.) számú határozatot 18 igen szavazattal 
elfogadja. 

 
100/A/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
   
 A Képviselő-testület a 209/2006.(XI.23.) számú határozatát, amelyet Beró Szabolcs 

Komárom, Báthory u. 33. sz. alatti lakos és Gonda József Komárom, Mártírok u. 66. 
szám alatti lakosok területcsere tárgyában hozott,- hatályon kívül helyezi. 

 
  Határidő: azonnal 
  Felelős:    Zatykó János polgármester 
       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
       Bozi Ágostonné vezető főtanácsos 
  
Zatykó János: Az előterjesztés 3. oldalán rendelet-tervezetről kell szavaznia a Képviselő-
testületnek. 
 
Dr. Szeidl Bernadett: A Képviselő-testület 2006. november 23-i ülésén határozattal fogadta el 
a közbeszerzési szabályzatot. Korábban rendelettel elfogadott közbeszerzési szabályzatot 
hatályon kívül kell helyezni. A rendelet-tervezet hatálybalépése napja 2006. november 23. 
visszamenőleges hatállyal. 
 

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
 
Komárom Város Képviselő testülete  
2007. évi 11. számú (V.25.) számú önkormányzati 
rendelete 
 

- a közbeszerzési eljárásokkal kapcsolatos  
önkormányzati rendeletek hatályon kívül  
helyezéséről  

 
(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
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Zatykó János: Az előterjesztésben szerepel egy határozati javaslat a temető kiskapuja nyitva 
tartására vonatkozóan. 
 
Győri István: Nem a temető kapujának, hanem a temetőnek van nyitvatartási ideje. A kapukat 
a temető nyitva tartásához igazodóan kell nyitva tartani. 
 
Dr. Szeidl Bernadett: Képviselői indítványra készítették el a határozati javaslatot. Kéri, hogy a 
határozatot elfogadva a 214/2003.(XI.20.) számú határozatot hatályon kívül kell helyezni. 
 
Horváth Gyula: 2000. október 15-i dátummal több százan kérték a kapu nyitva tartását. Egy 
lakó sérelmezte csupán a nyitva tartást. A kapu 140 éven keresztül nyitva volt. 
 
Győri István: A 79/2007. számú határozat és az arra adott jelentés nincs összhangban. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a temető nyitva tartására vonatkozó 
javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
100/B/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 

A Képviselő-testület a Komáromi Köztemető Laktanya-köz felöli kiskapu nyitva 
tartását a főbejárattal azonos módon a következők szerint határozza meg: 
- minden év március 16. napjától november 09-ig napjáig 7.30-tól 20.00 óráig 
- minden év november 10. napjától, március 15. napjáig 7.30-17.00 óráig. 
A Köztemető nyitva tartási rendjét a temető bejáratánál ki kell függeszteni. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: a határozat megküldéséért Dr. Szeidl Bernadett aljegyző 

  
Dr. Molnár Attila: A Közigazgatási Hivatal ellenőrzést tartott a Gyámhivatalnál. Az 
ellenőrzés mindent rendben talált. A testületi ülésen is szerepelt egy előterjesztésük. Javasolja, 
köszönjék meg a gyámhivatal munkáját. Ritka az, ha egy hivatal működésében semmi 
kifogásolni valót nem talál a felettes szerv.  
Tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy Sidi Péter olimpikon két számban is világkupát 
nyert. Neki és edzőjének is gratulál. 
Az előző Képviselő-testület ülése után a FIDESZ frakció által kiadott közlemény ismerteti, 
mely szerint értetlenül állnak az előtt, hogy a Képviselő-testület szocialista tagjai 
megakadályozták a komáromi székhelyű, megyei fenntartású intézmények városi fenntartásba 
történő visszavételét. Sajnálják, hogy Zatykó János polgármester úr újabb ígérete vált 
semmivé, hiszen egy évvel ezelőtt az országgyűlési képviselők televíziós vitáján arról beszélt, 
hogy legalább egy intézmény átvételét megszavazza. A testület Oktatási Bizottsága MSZP-s 
tagja, Dr. Mészáros Gyula a szakmai vélemények helyett pártpolitikai érdekeket szem előtt 
tartva gátolta meg az iskolák átvételét. Ezen magatartás egy szakbizottság elnökétől 
elfogadhatatlan és tűrhetetlen, ezért a FIDESZ-MPSZ felszólítja Dr. Mészáros Gyulát, hogy a 
bizottság elnöki tisztéről mondjon le.  
 
Zatykó János: Egyetért azzal, hogy ne hassa át a Képviselő-testület ülését a politika, de az 
előző gondolatok ezzel ellentétesek. Az országgyűlési választások politikai kérdések. Egy vita 
során elmondta, el tudja képzelni, hogy egy intézmény átvételre kerüljön. Ilyen jellegű ajánlat 
azonban nem szerepelt a Képviselő-testület ülésén egyik fél részéről sem. Döntésük alapján a 
nem városi működésű iskolák és a Móra Ferenc iskola közalkalmazottai ugyanabban a 
juttatásban részesülnek, mint a városi fenntartású intézmények dolgozói. 
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Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Ez a támogatás az intézményeknek sovány vigasz. Az 
intézményekben dolgozók hangot adtak félelmeiknek. Az intézmények többet vártak az 
MSZP frakciótól és Dr. Mészáros Gyulától, aki szintén pedagógus. 
 
Zatykó János: Dr. Kreft-Horváth Lóránd képviselő úr a Megyei Közgyűlés FIDESZ-es 
többségétől félti az intézményeket? Olyan észrevételt tett valaki, hogy a munkahelyek 
csökkennek? Azért kell Önöknek dolgoznia, hogy ezek ne állhassanak elő. Nem ezzel kell 
ijesztgetni a megyei fenntartású intézmények dolgozóit.  
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Személyes megtámadtatás miatt ügyrendi javaslata van. 
 
Zatykó János: Az SZMSZ nem teszi lehetővé ebben az esetben az ügyrendi hozzászólást. Ha 
képviselő úr szót kér, természetesen megadja számára a hozzászólás lehetőségét. 
 
Dr. Mészáros Gyula: A FIDESZ-MPSZ tanulékony, hiszen a „mondjon le” szófordulat jól 
hangzik. Az MSZP frakciójának nem sajátja ez a politizálás és a rendezvények megzavarása. 
Az intézmények nem alamizsnának tekintik a Képviselő-testület juttatását. A FIDESZ 
részéről többször elhangzott, hogy középiskolát zárnak be, de erre egyszer sem került sor. Ha 
ilyen helyzetre kerül sor, akkor személyesen kéri majd, hogy adják meg a lehetőséget az 
iskola működtetésére. Ennek egyetlen feltétele, hogy legyen elég gyerek az iskolában. Nem 
attól félnek, hogy bezárják az iskolát vagy sem, hanem attól, hogy tudnak-e 2 vagy 3 osztályt 
indítani.  
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A pedagógusok nem a közgyűlés többségétől félnek, hanem 
attól, hogy munkahely nélkül maradnak és iskolákat vonnak össze. Az, hogy az iskolákat nem 
vették vissza, politikai döntés volt. El kell gondolkodnia Dr. Mészáros úrnak azon, hogy ha 
nem tud szakmai döntéseket hozni egy bizottság élén, akkor alkalmas-e a pozíciója ellátására. 
Tanáremberek gyermekeként annyival tartozik a pedagógusoknak, hogy az ő érdekeiket is 
szem előtt tartja. Nagy baj van, ha egy pedagógusként dolgozó ember nem áll ki azok mellett, 
akikkel nap mint nap dolgozik. A pedagógusok nagyon jól tudják, hogy miért kapták a 
támogatást. Ezzel az összeggel „betömik” a pedagógusok száját. 
Két témában nehezményezték polgármester úr döntését – delegált személy kinevezése és a 
Csokonai Művelődési Ház megbízott vezetőjének kérdésében-, ezért a Közigazgatási 
Hivatalhoz fordultak állásfoglalásért. 
A kórházzal kapcsolatos szakmai kérdésben pártállástól függetlenül hajlandóak abban részt 
venni, hogy az orvostársadalmat egy munkamegbeszélés kapcsán arra ösztönözzék, hogy 
egymást segítve, jobban összehangolt munkával a jövőjüket segítsék. Erre az összejövetelre a 
meghívót  polgármester úr, az Alapellátási Szolgálat vezetője, a Kórház igazgatója és jómaga 
írja alá. Pártállástól függetlenül, kifejezetten a szakmát segítik. Dr. Mészáros Gyula úr 
figyelmét felhívja arra, hogy ilyen kezdeményezések is vannak, ahol a szakma szeretete, a 
betegellátás magasabb színvonalra jutása a fontos. 
 
Zatykó János: Magyarország minden településén a Képviselő-testület határozza meg, hogy 
milyen intézményt, milyen feltétel mellett, hogyan szeretne működtetni. Ez az 
önkormányzatiságban a testületek feladata. Erre hívta fel a figyelmet. 
 
Dr. Kerekes Tibor: Véleménye szerint az intézményekkel kapcsolatos vitát nem kellene még 
egyszer lefolytatni. A pedagógusok részéről nincs annak jelentősége, hogy ki adta a 
támogatást. 
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Koppány Csaba: Az iskolák léte attól függ, hogy van-e tanuló. Kéri, hogy a lakosság a 
gyermekek iskolai beiratásánál a komáromi iskolákat részesítsék előnyben. Ugyanígy lehetne 
előnyben részesíteni a beutalásoknál a komáromi kórházat. 
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Lehet a másikat vádolni szerepelni akarással, de ha egy város 
életét érintő ügyről van szó, akkor nem kellene ezekre a mellékvágányokra terelni a 
gondolatmenetet.  
 
Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága 2 M Ft-ot különített 
el nemzetközi kapcsolatok ápolására kiírandó pályázatra. A bizottság rendkívüli ülésen 
fogadta el a pályázati kiírást.  
2007. május 22-én a Monostori Erődben alpolgármester asszonnyal vett részt egy tárgyaláson, 
ahol a Puccini-Lehár Opera-Operett Fesztivál megrendezéséről volt szó. 2008. július 25-től 
augusztus 03-ig bonyolítanák le a rendezvényt az erődben. A rendezvényt szervezők Észak- 
és Dél-Komárom Képviselő-testülete elvi hozzájárulását kérte a rendezvény lebonyolításához. 
Javaslata alapján Komárom Város Képviselő-testülete elvi támogatását adja az Opera 
Fesztivál lebonyolításához. 
 

- A Képviselő-testület az elvi támogatást 18 igen szavazattal megadja. 
 
100/C/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 
 
 A Képviselő-testület a Monostori Erődben 2008. július 25. – augusztus 03. között 

„Egy folyó, mely összeköti Európát” című Puccini-Lehár Opera- és Operett 
Fesztivál lebonyolítását elviekben támogatja. 

 
  Határidő: azonnal, ill. 2008. július 25-augusztus 03. 
  Felelős:   Zatykó János polgármester 
      Rédli Margit referens 
 
 
Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi Bizottság minden ülésén elhangzik az idegenforgalmi 
referens szükségessége. Az SZMSZ megalkotásakor a Képviselő-testület új bizottságot hozott 
létre, mellyel már hangsúlyozták az idegenforgalom fontosságát. Az idegenforgalom egy 
szakma. Ahhoz, hogy a bizottság idegenforgalmi munkát végezzen, egy referensre lenne 
szükség. Milyen konkrét lépéseket kell hozni, hogy belátható időn belül az önkormányzatnak 
idegenforgalmi referense legyen? 
 
Dr. Szöllősy Ferenc: Az Idegenforgalmi Bizottság felhatalmazta a polgármestert, hogy a 
Wahr Kft-vel szerződést írjon alá. A bizottság nem teheti ezt meg,- csak a Képviselő-testület. 
Az új SZMSZ-ben kell szabályozni azokat a kérdéseket és kell megadni azokat a 
hatásköröket, melyek most spontánul működnek a Képviselő-testületben, de nem törvényesen, 
nem helyesen, hanem ún. „szokásjog” szerint. Az Idegenforgalmi Bizottságnak először is 
hatáskört kell átadni. Pályázatot kiírni és pénzt osztani akkor lehet, ha a Képviselő-testület ezt 
a hatáskört átadta. Áthidalták ezt a kérdést úgy, hogy a költségvetésben szerepeltettek keretet 
a bizottságok részére. Az SZMSZ-ben szerepeltetni kell, hogy a bizottságoknak milyen 
hatásköröket biztosítanak, így lehet pályázatot kiírni, pénzt osztani.  
Ha a bizottság megkapja azt a hatáskört, hogy szerződést kössön vagy színházakat 
támogasson, akkor ő már tovább nem adhatja a hatáskört a polgármesternek. A határozati 
javaslatot ezért úgy kell fogalmazni, hogy a Képviselő-testület hatalmazza fel a polgármester 
urat a szerződés megkötésére.  
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Az SZMSZ egyik része a Polgármesteri Hivatal szervezete. Többször elhangzott, hogy 
kellene egészségügyi és idegenforgalmi referens, a beruházási csoportot úgy kell 
megalakítani, hogy a közbeszerzésekkel és pályázatokkal is foglalkozzon. A Polgármesteri 
Hivatal szervezetét a Képviselő-testület határozza meg. Ehhez kell a bizottságok, a jegyző és 
az ágazati szakember javaslata is. A javaslatok alapján az Ügyrendi Bizottsággal együtt egy 
előterjesztést készítenek a Képviselő-testület ülésére arról, hogyan képzelik el a hivatal új 
szervezetét. Ha ezt a Képviselő-testület elfogadja, a költségvetés módosításával is újra 
megállapítja a Hivatal létszámkeretét, az SZMSZ-ben pedig módosítja a Hivatal szerkezetét, 
ezután azokat az új szakembereket, akiket a Testület fontosnak ítélt, hogy működjenek 
Komárom Város Polgármesteri Hivatalában, - pályázat útján ki kell választani. 
Horváth Gyula: Az Oktatási Bizottság is rendkívüli ülést hívott össze a színházi támogatások 
napirend kapcsán. Az ülés határozatképtelen volt. Ha a bizottsági tagok el sem mentek az 
ülésre, hogyan gondolhatják azt, hogy ezt a javaslatot támogatni fogják. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az eszköztámogatási alap pályázat meghatározásánál a 
bizottság nem csak a határidőt módosította, hanem kizárólag az alapellátási feladatellátásra 
szerződét kötött háziorvosi praxisok részére javasolták a pályázatot kiírni. A pályázható 
összeget 1 M Ft-ban határozták meg. A pályázat beadási határideje szeptember 1.  
A közgyógyellátással kapcsolatban a bizottság kérte a hivataltól, hogy szeptemberre terjessze 
elő a napirendet. A következő ülésre a méltányossági közgyógyellátástól a határösszeg miatt 
pár forinttal elesők esetében a százalékot kellene megvizsgálni. A nyári hónapokban a 
szociális csoport vizsgálja meg, hogy az összeghatár miatt mennyi személy esik el a 
támogatástól. Az OEP és a Polgármesteri Hivatal által meghatározott határokat egységesíteni 
kellene. 
Az Egészségügyi Bizottság GEKKO Képességfejlesztő Játszóház kérelmét tárgyalta. 
Pénzügyi támogatást is szerettek volna a bizottságtól kérni. Meg kell vizsgálni a napirend 
kapcsán, hogy az Egészségügyi Bizottság javaslata hogyan egyeztethető az Oktatási Bizottság 
javaslatával. 
Kéri, hogy a határozati javaslatot a drogprevenció tekintetében szavazza meg a Képviselő-
testület. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
 
100/D/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 

A Képviselő-testület a kábítószer-fogyasztókkal és kábítószer prevencióval foglalkozó 
szervezetek komplex megelőző és egészségfejlesztési programjainak támogatására 
vonatkozó pályázat benyújtását támogatja. A pályázat 10 %-os önrészét a 2007. évi 
költségvetés pályázati alapja terhére biztosítja. 
 
  Határidő: azonnal 
  Felelős:   Zatykó János polgármester 
      Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
      Dr. Halász Károly osztályvezető 
      Pete Istvánné osztályvezető 

 
 
Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság fontosnak ítélte a GEKKO Képességfejlesztő 
Játszóház tevékenységét. Az előterjesztés 6. oldalán leírtakkal szemben a rendkívüli 
gyermekvédelmi támogatás igénybevételét javasolták. 
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Dr. Molnár Attila: A bébi kötvénnyel és az első lakáshoz jutók támogatásával kapcsolatos 
rendelet-tervezetet a bizottság azért javasolta levenni napirendről, mert azt előkészítetlennek 
ítélte. Az Ügyrendi és a Pénzügyi Bizottság is meghatározott bizonyos szempontrendszereket, 
melyeknek megfelelő előterjesztést készít a hivatal. 
 
Dömötör Andrásné: Az Oktatási Bizottság rendkívüli ülése határozatképtelen volt, mivel a 
bizottsági tagok nem jelentek meg. A pályázatokat elolvasta, azokat jónak tartotta. A Révész 
Színházzal kapcsolatban megjelent az interneten egy link,- melynek nevéért elnézést kér, 
mely az egyesület működéséről ad tájékoztatást.  
 
Zatykó János: Képviselő asszonynak azt kellett volna csak elmondania, hol található ez az 
információ. 
 
Dömötör Andrásné: Négy millió forint felosztásáról dönt a testület. Nagyon meg kell nézni, 
hogy mire adják a pénzt. Ha ezt a linket az egyesület valamely tagja tette fel az internetre, 
akkor az a kultúra kigúnyolása.  
 
Győri István: Az internet világában bárki, bármit feltehet a világhálóra. Ez mindenkinek 
igénye szerint olvasható.  
Két képviselőtől is elhangzott a határozatképtelen bizottsági ülés.  
 
Dömötör Andrásné: Az említett linkre felhívták a figyelmét. Az Oktatási Bizottság tagjaként 
ezt az ügyet úgy kell képviselnie, ahogy illik. 
 
Zatykó János: Dömötör Andrásné képviselő asszony hozzászólásában említett link 
elnevezését a szolgáltató adta. Az előadás címe a Kései sirató. Ezt butaság összemosni a 
honlap elnevezésével. A Révész Egyesület vezetője tiltakozik az ellen, hogy ezt a címet ők 
adták a honlapnak. 
 
Dömötör Andrásné: Azt mondta, hogy egy ismerős felhívta a figyelmét arra, hogy az 
interneten a Révész Színházról egy ilyen link van feltéve. Egy belsőséges ajánlás vonatkozik 
a színházra ezen a címszó alatt. Fel szeretné hívni az egyesület figyelmét, hogy ilyen 
dolgoktól tartózkodjék. Mindenkinek oda kell arra figyelni, ha nevével kapcsolatban ilyesmi 
felmerül, akkor azt letiltassa, vagy határolódjon el a dologtól. 
 
Zatykó János: A Közművelődési és Sport Bizottság a 16/2007.(IV.10.) számú határozatában a 
hatáskörébe utalt kulturális célú, felosztható pénzeszközből javasolja az összhang alapítvány 
támogatását. Alapítványok támogatása csak képviselő-testület döntésével lehetséges, ezért 
kéri a döntésüket arra vonatkozóan, hogy a Közművelődési és Sport Bizottság részére a 2007. 
évi költségvetésben biztosított pénzügyi kerete terhére az Összhang Alapítvány részére 1 M Ft 
támogatást biztosítson. 
 
Horváth Gyula: A bizottság javasolta, hogy a közművelődés területén is legyen kiemelt 
egyesület. A Garabonciás Együttes esetében ruhavásárlásra, az Összhang Alapítvány esetében 
hangszer vásárlásra használhatják a támogatást.  
 
Zatykó János: Az Összhang Alapítványt az Egressy Béni Művészeti Iskola működteti,- jó 
célra utalnak támogatást. Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról. 
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
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100/E/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 

A Képviselő-testület az Összhang Alapítvány részére 1 M Ft-ot és a Garabonciás 
Folklór Egyesület részére 1 M Ft-ot biztosít a Közművelődési és Sport Bizottság - 2007. 
évi költségvetésben biztosított - pénzügyi kerete terhére. 
 

  Határidő: azonnal 
  Felelős:   Zatykó János polgármester 

      Pete Istvánné osztályvezető 
   
  
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület az előterjesztés elfogadásáról. 
 
- A Képviselő-testület az előterjesztést 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
100/F/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 

A Képviselő-testület a lejárt határidejű Képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, 
a két ülés közötti fontosabb tárgyalásokról, eseményekről, intézkedésekről, az 
önkormányzati bizottságok munkájáról szóló beszámolót elfogadja. 

 
  Határidő: azonnal 
  Felelős:   Zatykó János polgármester 

 
 
 
9., E g y e b e k. 
 

a/ A Komáromi Televízió Kht. 2006. évi mérlege jóváhagyása és a 2007. évi üzleti terve 
meghatározása. 

 
Előadó: Zatykó János polgármester         
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 

 
 
Zatykó János: A Felügyelő Bizottság 2007. március hó 30-án tárgyalta meg az előterjesztést. 
A FEB egyhangú szavazással az alábbi határozatokat hozta: 

1. A 2006. évi gazdálkodást sikeresnek ítéli, az ügyvezető beszámolóját egyhangúlag 
elfogadja. 

2. A Kht. 2007. évi üzleti tervét egyhangúlag elfogadta és a Képviselő-testületnek azt 
ajánlja, hogy a főszerkesztői díj változatlanul összegben hagyja jóvá. A főszerkesztő 
úr elmúlt évi munkájáért 6 havi jutalom kifizetésében részesüljön.  

A javaslatot a Képviselő-testület nem fogadta el. Főszerkesztő úr javaslatot kért a Képviselő-
testülettől, hogy mi a teendője. Erre a kérdésre egyszer sem kapott választ. Kéri, hogy a 
napirendről tárgyaljanak, majd szavazzanak. 
 
Kiss Péter Ernő: Kéri, hogy a Képviselő-testület jelölje meg, hogy mit nem fogad el, a 
mérleget, vagy az üzleti tervet. Kérdése, a szavazás után szót kaphat-e? 
 
Zatykó János: Mivel főszerkesztő úr az előterjesztő, természetesen szót kaphat. 
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Győri István: Egyes képviselők többször elmondják, hogy politikai döntések születnek. Ennek 
a napirendnek a kapcsán minden egyes ülésen politikai döntés született az ő részükről, hiszen 
semmiféle gazdasági tevékenység és a felügyelő bizottság döntése sem támasztja alá, mely az 
üzleti terv elutasítását vonná maga után. Kéri, amennyiben lehetséges szakmai álláspontot 
képviseljenek, hiszen törvényi kötelezettség a tulajdonosi testületnek, hogy május 31-ig az 
előző évi mérlegbeszámolót tulajdonosi határozattal különböző testületeknek eljuttassák. 
 
Zatykó János: Ismerteti a határozati javaslat 1. pontját, mely szerint a Komáromi Televízió 
Kht-t működtető tulajdonosi testület elfogadja a kht. 2006. évi gazdasági és 
mérlegbeszámolóját. 
 

- A Képviselő-testület a javaslatot 9 igen, 9 tartózkodás szavazattal a javaslatot nem 
támogatja. 

 
Zatykó János: Ismerteti a határozati javaslat 2. pontját, mely szerint a tulajdonosi testület 
elfogadja a Komáromi Televízió Kht. 2007. évi üzleti tervét. 
 

- A Képviselő-testület a javaslatot 9 igen, 9 tartózkodás szavazattal nem támogatja. 
 
Kiss Péter Ernő: A kialakult helyzetben, - figyelemmel a törvényben meghatározott határidőt 
– a következő tájékoztatást adja. A 2006. évi mérleget és a vele összefüggő beszámolót és a 
2007. évi üzleti tervet a törvény előírásainak megfelelően a Kht. az illetékes hatóságoknál 
letétbe helyezi azzal a kiegészítéssel, hogy a tulajdonos ezeket a dokumentumokat nem 
fogadta el. Ezután az illetékes hatóságokkal a tulajdonosi testület áll kapcsolatban, 
amennyiben azok érdeklődnek, hogy miért nem került sor a törvénynek megfelelően ezeknek 
az iratoknak az elfogadására.  
Ügyvezetőként 2001. óta dolgozik a kht-nál. A kht. pénzügyi szempontból akkor csőd közeli 
helyzetben volt, műszaki szempontból a működésképtelenség határán. Szakmai szempontból 
az országos helyzet alatt volt. A tulajdonosi testület intenzív segítségével a kht. pénzügyileg, 
műszakilag jobb állapotban van, ehhez a komáromi közéleti szereplők többségének pozitív 
szemléletváltására is szükség volt. Megismerték a kht. nehézségeit, feladatellátását és jelentős 
segítséget nyújtottak. Köszönettel tartozik ezért a kht. Mindezekhez járult a kht. azon 
próbálkozásai, melyek eredményt produkáltak. Pénzügyi szempontból a kht. helyzete stabillá 
vált. A 2006. év a kht. és jogelődje, a Komáromi Televízió szempontjából az első olyan év, 
melyben a kht. tisztes pénzügyi pozitívummal zárt. Műszaki szempontból az országos 
színvonalhoz képest a rossz állapotot jelentősen javították, a középmezőny második felében 
található a televízió. Munkatársai kereseti lehetőségei folyamatosan javultak, jelenleg 
országos középszinten állnak. Szakmai szempontból a korábbi gyenge színvonalról a hasonló 
települések viszonyait figyelembe véve tartalmilag a jobbak, műszakilag a közepesek között 
található. Mindezt tükrözi a kht. üzleti terve.  
A beszámoló pénzügyi szempontból pozitív eredménnyel zárt, ez eddig nem fordult elő. Az 
előterjesztett üzleti terv alkalmat, lehetőséget ad a kht. történetében először a „nem tűzoltási” 
jellegű, hanem a tervezett fejlesztésre és ennek megvalósulása után a tartalmi tevékenység 
további javítására. A kht. a 2007. évre a tulajdonosi testülettől megfelelő költségvetést kapott 
mindezek végrehajtására. 
A tulajdonosi testület – viták után ugyan -, de még is segítette a kht. tevékenységével azzal, 
hogy megfelelő költségvetést adott,- a kht. 15 éves történetében először. Ezért a tulajdonosi 
testületnek köszönettel tartoznak.  
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A kht. ezévi költségvetése késése, a kht. ügyvezetőjének menesztésével kapcsolatos, 
tényekkel nem kellően alátámasztott „kötélhúzások”, a kht-nál tartott, végül mindent rendben 
találó vizsgálat, a kht. 2006. évi beszámolójának és üzleti tervének indokolás nélküli el nem 
fogadása összességében olyan helyzetet teremt, mely szerint a kht-nek 2006. év végétől 
folyamatosan javasolt fejlesztések és változtatások kivitelezése nem, vagy csak bizonyos 
részleteiben történhet meg. Május végén, a kht. 15 éves történetében először lehetne stratégiai 
jellegű változtatásokat létrehozni. Ebből az esztendőből elveszítettek 5 hónapot. A kht. reméli, 
hogy az elkövetkező időszakban a tulajdonosi testülettől a megfelelő segítséget kapja a 
feladatok, tervek megvalósításához. 
 

 
 

b.  Döntés az egyes városi természeti értékek védetté nyilvántartásáról, -valamint a helyi 
építészeti örökség védelméről szóló rendeletek módosításáról.     

 
Előadó: Zatykó János polgármester 

                   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
 (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 
Zatykó János: A Műszaki Bizottság az előterjesztést elfogadásra ajánlja. A Képviselő-testület 
két rendeletben szabályozza értékei védelmét. Az egyik a természeti értékek, a másik az 
építészeti örökség védelméről szól. Szükséges és indokolt a napirendek tárgyalása azért, hogy 
a védett objektumok körét bővítsék. Ehhez a munkához igénybe kell venni a lakosság, az 
intézmények, a részönkormányzatok és a civil szervezetek segítségét. Az elmondottak miatt is 
fontos, hogy egy érték leltár mielőbb összeállításra kerüljön. A határozati javaslat ezt az 
elvárást tartalmazza. 
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja. 
 
101/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
   

A Képviselő testülete felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy állítsa össze Komárom 
Város természeti értékei és épített öröksége értékleltárát. Ennek kapcsán készítse el 
a helyi építészeti örökség védelméről, valamint a természeti értékek védetté 
nyilvánításáról szóló rendeletét. 

 
Határidő: Az értékleltár elkészítésnek megkezdésére: azonnal 

A rendelet módosítások tervezetére: az Értékleltár jóváhagyását 
követően azonnal 

Felelős: Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
Sagát Ágnes osztályvezető 

     Pete Istvánné osztályvezető 
 

c. Városi szintű takarítási akció szervezése.        
 

Előadó: Zatykó János polgármester 
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
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Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Műszaki, a Pénzügyi és az Oktatási Bizottság. A 
bizottságok a határozati javaslatot a bizottságok elfogadásra ajánlják. Minden településen 
kiemelt téma a település tisztasága, annak fokozása, fenntartása. A Nokia Komárom Kft. 
„Segítő kezek” programja szerint a cégek kollégái évente egy fizetett munkanapon önkéntes 
segítő munkát végeznek. Ezt a Műszaki, a Pénzügyi és az Oktatási Bizottság is jó 
megoldásnak tartotta. Javasolták felkérni a város intézményeit, vállalatait, hogy 
csatlakozzanak a Nokia Kft. „Segítő kezek” programjához. Meg kell valósítani, hogy a város 
szép, élhető legyen. Fontos, hogy a „Van mit tisztázni” kezdeményezést a város is felkarolja. 
A programba be kell vonni az általános és középiskolákat, a város egyesületeit, a 
Polgármesteri Hivatalt, majd a különböző társaságokat, intézményeket. Az előterjesztés a 
program indításához 2 M Ft-ot kér a város költségvetése általános tartalékából. Évente kétszer 
szerveznék meg ezt az akciót, április 22-én – a Föld napján -, valamint szeptemberben a 
takarítás világnapján.  
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Köszönetet mond azoknak a civil szervezeteknek, csoportoknak, 
akik a program indításának alapját megadták azzal, hogy a tavaszi takarítási akciókban 
intenzíven részt vettek Komárom és a részönkormányzatok területén. Ez sarkallta az 
előterjesztőket arra, hogy a kezdeményezés alapjául szolgálhat a városi takarítási programnak. 
Szeretnék az iskolákat is bevonni a takarításba. Tapasztalat alapján az a gyermek, aki az út 
mellett összeszedte a szemetet, meggondolja, hogy ő eldobja-e a szemetet. Az idegenforgalom 
szempontjából is nagyon fontos, hogy tiszta legyen a város. 
2008. évben már kétnaposra terveznék ezt a programot. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság támogatja a takarítási akciót, a gyermekek 
környezettudatos nevelésére vonatkozó kezdeményezést. Javasolják, hogy a program 
megvalósítására a 2007. évi költségvetés általános tartaléka terhére a szükséges összeget 
biztosítsák. 
A bizottság ülésén elhangzott az is, hogy amikor az iskolák részvételét jutalom adásával 
ösztönzik, akkor ne a mennyiségre, hanem a hatékonyságra figyeljenek. 
Kéri, hogy a Képviselő-testület a kezdeményezést támogassa. 
 
Győri István: A bizottság ülésén javasolta, hogy a város kezdeményezze a Nokia Kft. által 
már megfogalmazott „Segítő kezek” programhoz a többi cég, intézmény csatlakozását. 
Elsősorban a Nokia Kft. kezdeményezéséhez csatlakozást támogatta. A felhívást a „Segítő 
Kezek” programhoz javasolja, ahhoz, hogy évente egy fizetett munkanapon önkéntes, segítő 
munkát végezhessenek a városban dolgozó alkalmazottak, munkások.  
 
Géringer László: A Géringer Szerviz dolgozóival részt kíván venni ebben az akcióban. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja. 
 
 
102/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 
 

1. A Képviselő-testület támogatja a város köztisztaságának javítására és a diákok 
környezettudatos magatartása fejlesztésére irányuló, „Van mit tisztáznunk!” nevű 
kezdeményezést, valamint a program megvalósítására Komárom Város 2007. évi 
költségvetése általános tartaléka terhére 2 M Ft-ot biztosít.  
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2. A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a Polgármesteri Hivatal tegyen közzé 
felhívást, hogy a város vállalatai csatlakozzanak a Nokia Komárom Kft. „Segítő 
kezek programjához”, alkalmazottai részére biztosítson egy fizetett munkanapot a 
társadalmi munkában történő részvételhez. 

 
  Határidő:  azonnal 
  Felelős:    Zatykó János polgármester 
       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
 

d Selye János Kórház Alapító Okiratának módosítása.       
 

Előadó: Zatykó János polgármester 
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 

 
 
Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Ügyrendi és az Egészségügyi és Szociális 
Bizottság. A bizottságok a határozati javaslat elfogadását támogatták. Ismerteti az 
előterjesztésben leírtakat.  
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az alapító okirat módosítását a bizottság támogatta. A vezető 
kinevezésének rendje a közalkalmazottak jogállásáról szól 1992. évi XXXIII. törvény szerint 
történik. A kórház igazgató asszony kinevezésekor a jogszabály előírja a prosztgraduális 
menedzser, illetve orvos-jogi végzettséget. Kinevezésekor igazgató asszony nyilatkozott arról, 
hogy záros határidőn belül a törvényi előírást teljesíti. Többször kérte, hogy ebben az ügyben 
jussanak egyezségre, mivel jelenleg kórház igazgató asszonynak ez a végzettsége nincs meg. 
Azt a választ kapta, hogy nem ér rá, mert a kórház ügyei nagy terhet jelentenek neki. Kéri, 
hogy a Képviselő-testület hozzon határozatot, hogy szeptemberben kezdje meg a törvény által 
előírt prosztgraduális menedzser képesítés megszerzését.  
 
Zatykó János: Olyan információval rendelkezik, hogy igazgató asszony a képzést elvégzi. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Pontos határidő meghatározását kérte, mivel erre egy éve 
nem került sor.  
 
Zatykó János: A kérdést előkészítik, egyeztetnek kórház igazgató asszonnyal, majd döntést 
hozhatnak. 
 
Győri István: A napirenden belül ilyen döntést nem lehet hozni, mivel az nem kapcsolódik a 
napirendhez. 
 
Némedi Józsefné – kórház gazdasági igazgatója: Az igazgató asszony a kinevezésekor vállalta 
a képzést és természetesnek tartja, hogy ezt az oktatást meg is kezdi szeptembertől. A tavalyi 
év eseményei, a kórház érdekében történt tavaly a felmentést.  
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja. 
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103/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

A Képviselő-testület a Selye János Kórház Alapító Okiratát a melléklet szerint 
jóváhagyja. 

 
 
  Határidő: azonnal 
  Felelős:    Zatykó János polgármester 
       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 

e. A folyamatos betegellátás feltételeinek javítása az egészségügyi alapellátásban. 
(Szolgáltatási szerződés-tervezet vállalkozó háziorvosokkal)      

 
Előadó: Zatykó János polgármester 
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
 

 
Zatykó János: Tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy az Állami Számvevőszék 2006. évben 
a Polgármesteri Hivatalban felülvizsgálatot végzett. Megállapításai között szerepelt, hogy 
nagyobb figyelmet kell fordítani arra, hogy az államháztartáson kívülre irányuló működési 
célú pénzeszközöket milyen formában és módon adják át. A szerződés 2. pontjában foglaltak 
komoly kérdéseket vetnek fel. Ezek a kérdések nem eléggé körülírtak és az is előfordul, hogy 
ezek az ágazati jogszabályban megjelenő előírásokat ismétlik meg. Az előterjesztés ebben a 
formában a mai napon nem tárgyalható és nem fogadható el. Kéri, hogy a hivatal és az 
Egészségügyi Bizottság konkrétabb előterjesztést állítson össze. Az előterjesztést az Állami 
Számvevőszék véleményével ellátva támogatni fogja.  
Kéri, hogy az előterjesztést napirendről vegyék le. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Egyetért polgármester úrral abban, hogy a szerződés nem 
egyértelmű. A szerződést az Egészségügyi Bizottság is aggályosnak tartotta annak ellenére, 
hogy a beadványt támogatta. A hátrányos helyzetbe kerülő vállalkozó háziorvosok 
pénzelvonását megpróbálják pótolni azért, hogy a praxisokat szinten tartsák. A szolgáltatási 
szerződés megfogalmazott olyan szempontokat, melyek megítélése szerint nem a szinten 
tartást, hanem magasabb ellátást célzott meg. Ha ez így van, akkor a szerződés aggályos. Nem 
tisztázott, hogy az önkormányzat a magasabb ellátást számon kívánja kérni – mint plusz 
szolgáltatást -, vagy formai megfogalmazás a támogatásnak. Az előterjesztést át kell dolgozni, 
az eredeti szerződésnek megfelelően kellene a szolgáltatási szerződést szinten tartás céljából 
megfogalmazni. Egy vállalkozó fogorvost az előterjesztésben nem szerepeltették, ezért 
valóban szükség az előterjesztés átdolgozására.  
Az orvos kollégák nehezményezik, hogy ígéretet kaptak a praxis támogatásra, de ezt az 
összeget nem tudták igénybe venni. Ez a kérdés döntést igényelne a bizottság vagy a testület 
részéről. 
 
Zatykó János: A hivatal munkatársait kéri, kezdjék meg az újabb szerződés elkészítését. Azt 
az Egészségügyi és Szociális Bizottság dolgozza át. 
 
Koppány Csaba: Javasolja, hogy a szerződésben szerepeltessék, hogy a támogatott 
háziorvosok alap szintű kórházi beutalási igényeknél az önkormányzat által fenntartott Selye 
János Kórházat létesítsék előnyben.  
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A háziorvosoktól megvont eszköztámogatás 25.000 Ft. A bizottság javaslatára a Képviselő-
testület eszközbeszerzésre 4.000.000 Ft-ot szavazott meg, mely havi bontásban 25.000 Ft-ot 
jelent. A vizitdíjjal is bővültek az orvosok bevételei.  
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A beadványnak nincs köze a Selye János Kórházhoz. Az 
önkormányzatnak kötelező alapellátási feladatáról van szó. A beadványban a rezsi költség 
támogatásnak kellett volna megjelennie. Törvény vonatkozik arra, hogy az orvos hova 
utalhatja be a betegeket. Ezt a kitételt nem lehet leírni a szerződésbe. A szerződés a 
vállalkozó, alapellátó orvosok támogatásáról szól.  
Eszköztámogatásról is szó volt ugyan, ahol a pályáztatást kell elvégezni, de az teljesen más 
téma.  
 
Győri István: Egyetért azzal, hogy a szerződésben nem lehet megfogalmazni, hogy az orvosok 
kit hova utaljanak. A város alapellátását végző orvosok saját érdekükben is természetes, ha 
olyan betegük van, akkor őt a helyi kórháza utalják be. 
A Pénzügyi Bizottság ülésén is elmondta a szerződés 2. pontjával kapcsolatban, hogy az 
abban leírtak nem kérhetők számon. Egyetért azzal, hogy a szerződés további átdolgozásra 
szorul.  
 
Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A támogatás felhasználását számon kérhetővé kell tenni. A 
praxisoknak a működésről minden évben kell beszámolót írnia. A Képviselő-testület ülésén 
ebben az évben is szerepelt ez az előterjesztés, melyben szerepelt, hogy a vizitdíj bevezetése 
ellenére miért kérik a vállalkozó háziorvosok az anyagi segítséget. A háziorvosi 
finanszírozásban legalább 6 éve nem történt emelés. Egy praxist lehetetlen működtetni a 
támogatásból.  
Szorgalmazzák azt az egyeztetést, mely a helyi egészségügyi dolgozók együttműködése 
jobbítása érdekében hoznának létre.  
 
Zatykó János: Javasolja, hogy a Képviselő-testület kérje fel a Polgármesteri Hivatal illetékes 
szakosztályát az előterjesztés átdolgozására, majd azt terjessze az Egészségügyi Bizottság 
ülésére. A szerződést az Állami Számvevőszéknek bemutatják. 
 
- A Képviselő-testület a javaslatot 17 igen, 1 tartózkodás szavazattal elfogadja. 
 
104/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    
 A Képviselő-testület felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy a vállalkozó 

háziorvosokkal kötendő szolgáltatási szerződés-tervezetet dolgozza át, terjessze be az 
Egészségügyi és Szociális Bizottságnak, majd ezt követően a bizottság álláspontjával 
együtt az Állami Számvevőszék Komárom-Esztergom Megyei Ellenőrzési Iroda  
részére véleményezésre küldje meg.  

 
 
  Határidő: azonnal 
  Felelős:    Zatykó János polgármester 
       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
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f. Komárom Város egészségügyi prevenciós alapja pályázati feltételeinek meghatározása.
            
Előadó: Zatykó János polgármester 
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 

 
Zatykó János: Az előterjesztés tárgyalta az Egészségügyi és Szociális és a Pénzügyi Bizottság. 
A bizottságok javaslatai a kiegészítő anyagban szerepelnek. Ismerteti az előterjesztést. 
Javasolja, hogy az előterjesztésben a „komáromi”szót szerepeltessék az „egészségügyi 
prevencióval foglalkozó civil szervezetek” kifejezés előtt. 
 
Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Ígéretet kaptak az óvodai prevenciós programja, kéri ezt a 
programot is támogassák. 
 
Zatykó János: A kiegészítő anyagban szereplő szöveg ennek a javaslatnak megfelelő. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Az előterjesztésben szerepel, hogy fontos, hogy közreműködjenek a 
megvalósítás során a közoktatási intézmények, mivel a gyermekek egészségtudatos nevelését 
már az óvodában is meg kell kezdeni. Az Oktatási Bizottság nem tárgyalta a napirendet, ezért 
kéri, hogy a jövőben az ilyen jellegű témákat terjesszék a bizottság elé. 
 
Zatykó János: A határozati javaslat 2. pontját az alábbiak szerint javasolja elfogadni: A 
Képviselő-testület jóváhagyja az egészségügyi prevenciós alap felosztására szolgáló pályázati 
felhívást azzal a kiegészítéssel, hogy a pályázók köre egészüljön ki a komáromi egészségügyi 
prevencióval foglalkozó civil szervezetekkel. A pályázat beadásának határideje 2007. 
szeptember 1. A pályázat elbírálása 2007. szeptember hónapban történik.  
 

- A Képviselő-testület a határozati javaslattal – a módosítást figyelembe véve – 17 igen, 
1 tartózkodás szavazattal egyetért. 

 
 
105/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 

1. A Képviselő-testület az egészségügyi prevenciós alap pályázatainak elbírálását az 
Egészségügyi és Szociális Bizottság hatáskörébe utalja. 

 
2. A Képviselő-testület a melléklet szerint jóváhagyja az egészségügyi prevenciós alap 

felosztására szolgáló pályázati felhívást.  
 
 
  Határidő: azonnal, illetve 2007. szeptember  
  Felelős:    Zatykó János polgármester 
       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 

g/ Pályázati lehetőség a Csokonai Művelődési Központ, vagy a Jókai Mór Városi 
Könyvtár infrastrukturális fejlesztésére.        
   
Előadó: Zatykó János polgármester 

                   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
 (Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 
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Zatykó János: A Közművelődési és Sport Bizottság a határozati javaslat a., pontját javasolja 
elfogadni. Felhívja a figyelmet, hogy a kisiskola épülete további hasznosításáról testületi 
állásfoglalás nincs. A határozati javaslat a., pontja elfogadása esetén a megjelölt funkciót 10 
évig kell fenntartani. 
 
Sárai János: A könyvtár vezetője a részönkormányzat segítségét kérte. A kisiskola 
hasznosításáról a részönkormányzat már tárgyalt. A földszinten található tornaterem a 
könyvtárnak megfelelő lenne. A földszinten további két helyiséget kérnek. Egy tanterem 
megmaradna. Az emeletről nem volt szó, csak a földszint egy részéről. A fiókkönyvtár 
melletti lakásból is ki lehetne egy önkormányzati bérlakást alakítani. 
 
Czita János: A bizottsági ülésen tárgyalták az előterjesztést, felmerültek azok a kérdések is, 
melyeket Sárai úr elmondott. El kell gondolkodni azon, hogy az épületnek más funkciója is 
lehetne.  
 
Győri István: Meg kell vizsgálni, hogy az üres épületből a könyvtár pontosan mekkora részt 
szeretne igénybe venni. Jelenleg semmiféle műszaki jellegű felmérést nem ismer. Épület 
hasznosításáról is szó van, tehát a Műszaki Bizottságnak is tárgyalnia kellett volna az 
előterjesztést. Nem tudja jelenleg megmondani, hogy 4,5 M Ft-ból funkciójának megfelelően 
ki lehet-e alakítani az új könyvtárat, vagy az összeget az önkormányzatnak ki kell-e 
egészítenie. Nem ismert továbbá az új könyvtár fenntartási költsége. A szükséges költségeket 
ismerni kell. Támogatja, hogy a leírt cél megvalósuljon, de annak anyagi és műszaki 
feltételeit szeretné látni. 
 
Sárai János: A fűtés megosztható. A könyvtár szerint ezt a részt fenn tudják tartani és jobb 
körülmények között működhetnek. A könyvtár plusz költségvetési igénnyel nem él. 
 
Dömötör Andrásné: A bizottsági ülésen a könyvtár jelenlegi állapotát ismertették. A 
könyvtárban nincs folyóvíz és mosdó. A falak vizesek, penészesek. Kétségtelen, hogy meg 
kell oldani ezt a helyzetet. 
 
Győri István: Természetesen ezt a helyzetet meg kell oldani, de ha valamit szeretnének 
megvalósítani, akkor természetesen meg kell terveztetni, a beruházás és a működési költség 
ismeretében lehet dönteni. Szeretné látni, hogy a feladat megvalósítása a későbbiek folyamán 
milyen terheket ró az önkormányzatra. 
 
Sárai János: A szakemberek szerint a pályázaton elnyerhető összeg elegendő a könyvtár 
kialakítására. Ha az önkormányzatnak nem lesz elegendő pénze erre a célra, akkor a 
pályázaton elnyert összeget nem kell felhasználni.  
 
Sagát Ágnes: Megérkezett az árajánlat a munkálatokra, melynek összege 3,8 M Ft. A 
munkálatok nem komfortosítják az épületet, de tisztasági festést, burkolatcseréket 
tartalmaznak. Esztétikai és nem energetikai felújításról van szó, a minimális feltételeket 
biztosítják a könyvtár épületében. A vizesblokkok tisztasági festése és felújítása is 
beleértendő ebbe az összegbe. 
 
Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslat a., pontjáról. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslat a., pontját 18 igen szavazattal elfogadja. 
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106/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 
 1., A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a Jókai Mór Városi Könyvtár Szőnyi 

Fiókkönyvtárát a pályázat elnyerése esetén,- a pályázati feltételek tudomásul vétele 
mellett - áthelyezze a Komárom, Széchenyi u. 7/A. szám alatti épületbe  

  
2., A Képviselő-testület pályázatot nyújt be az OKM Közkincs program, könyvtári 
épület felújítására, ill. könyvtári szolgáltatások végzésére alkalmas terek kialakítására 
és berendezésére közzétett pályázati felhívásra. A pályázathoz szükséges 10% 
önrészt- 450.000,- Ft-ot – a Szőnyi Részönkormányzat biztosítja. 

 
  Határidő: azonnal 
  Felelős:    Zatykó János polgármester 
       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
  
 

h. Tájékoztató a Gyermekjóléti Szolgálat szolgáltató tevékenységének ellenőrzéséről. 
 

Előadó: Zatykó János polgármester        
 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.) 

 
Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Egészségügyi, a Pénzügyi és a Műszaki Bizottság. 
A bizottságok a határozati javaslatot elfogadásra ajánlják. Ismerteti az előterjesztést. 
 
Győri István: A Képviselő-testület egy hónappal ezelőtt döntést hozott, hogy a terveket el kell 
készíteni. 
 
Zatykó János: Javasolja, hogy a Képviselő-testület vegye tudomásul és erősítse meg korábbi 
döntését. 
 
- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal egyetért. 
 
 
107/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

1., A Képviselő-testület a 45/2007. (III. 20.) határozatát megerősíti, amelyben a 
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat működéséhez szükséges helyiségek 
kialakításáról döntött. 
 
2., A Képviselő-testület a Gyermekjóléti Szolgálat tevékenysége ellenőrzéséről szóló 
tájékoztatót tudomásul vette.  
 

 
  Határidő:  azonnal 
  Felelős:    Zatykó János polgármester 
       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
        Sagát Ágnes osztályvezető 
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 i., Kérelem Komárom város nevének cégnév részeként történő használatára. 
 
 Előadó: Zatykó János polgármester 
 
 /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./ 
 
Zatykó János: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága a határozati javaslat 
1. pontját elfogadásra ajánlja. Ismerteti az előterjesztést. 
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslat 1. pontjáról. 
 
- A Képviselő-testület a határozati javaslat 1. pontját 18 igen szavazattal elfogadja. 
 
 
108/2007.(V.24.) számú Képviselő-testületi határozat: 
    

Komárom Város Képviselő-testülete a „Donau Komárom Kereskedelmi és Szolgáltató 
Bt” cégnév használatához hozzájárul. 

 
 
  Határidő:  azonnal 
  Felelős:    Zatykó János polgármester 
       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző 
 
 
Zatykó János polgármester az ülés vezetését Hornig Rudolfné alpolgármesternek adja át. 
Távozásával a Képviselő-testület létszáma 17 főre változik. 
 
 
10. Napirendi pont: Kérdések, bejelentések. 
 
Sárai János: Bejelenti, hogy szőnyben a városi televízió adását nem tudják nézni a lakosok. 
Kéri a Polgármesteri Hivatal, próbáljon meg segíteni ebben az ügyben. A következő ülésre 
írásos választ kér arra vonatkozóan, hogy ebben az ügyben mit sikerült tenni. 
A Vasút utca végén lévő területet három tulajdonos birtokol. A területen szennyvízátemelő 
található. A három területen nyomóvezetéket is építettek. A tulajdonosok résztulajdonként 
jutottak a területhez. A területet szerették volna belterületté nyilvánítani. A Polgármesteri 
Hivatal kérte, hogy 150.000 Ft-ot fizessenek be. Ez meg is történt, de semmiféle intézkedés 
nem történt. A Vizák Kft. ügyvezetője elmondta, hogy a vízvezeték 15 éve a területen van, 
melyet a jelenlegi tulajdonosok elbirtokoltak. Kéri a hivatal és a Képviselő-testület segítségét. 
Az ügyet nézzék át újra, vizsgálják meg, mit lehetne tenni. 
A Hősök tere u. 3. szám alatt elhagyott lakásba beköltözőktől a környékbeli emberek félnek, 
már verekedés is történt. A költségvetésben 8 M Ft-ot szavaztak meg az épület felújítására. 
Kéri, hogy szüntessék meg ezt az állapotot a Hősök tere 3. szám alatt. A hősi emlékműről 
leszedték a sárga réz táblát, a betűket. Az emlékművet készítő véleménye szerint gránit 
táblába csavarozott betűket kellene használni. 
A részönkormányzat kérte a Hősök tere megvilágítását is, erre ezidáig nem került sor. 
A Kossuth L. utcát a megyei közútkezelő vállalat javítani kezdte a Tatai út felől. Szeretnék, 
ha tovább folytatnák az út felújítását, mivel nagyon nehézkes már a közlekedés. Kérték járda 
kialakítását is, melyre a költségvetésben pénzt is biztosítottak.  
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Dr. Szöllősy Ferenc: Az emlékmű felújítására tett javaslatot a hivatal megvizsgálja, a 
szükséges intézkedést megteszik. A hivatal a megoldási javaslatot a Képviselő-testület elé 
terjeszti. 
A kábeltelevízió esetében a szolgáltatás a szolgáltató és a szolgáltatást igénybe vevő között 
szerződés jött létre. Nem biztos, hogy ebben az ügyben a hivatal bármit is tud érdemben 
végezni, hiszen, ha egy szolgáltatást kifogásolnak, akkor a szolgáltatót be lehet perelni, 
kártérítést lehet kérni, más szolgáltatóhoz lehet fordulni. 
Rendezési terv módosítással lehet területet belterületbe vonni. Ha ehhez a Képviselő-testület 
ragaszkodik, akkor az Építési Osztálynak előterjesztést kell készítenie. Ezután dönthet a 
testület a belterületbe vonásról. A belterületbe vonás a város érdekeivel nem lehet ellentétes. 
Ha a belterületbe vonás nem kivitelezhető, az erre kért összeget vissza kell fizetni. 
A Hősök tere 3. szám alatti épülettel kapcsolatban több millió forintot fizetnek ki a lakások 
üzemeltetéséért. A Saxum Kft-nek kell rendeznie ezt a problémát, ha nem sikerül, akkor a 
jegyzőhöz, polgármesterhez kell fordulni. A hivatal 82 %-ban államigazgatási munkát végez, 
18 %-ban a Képviselő-testületet, az önkormányzatot szolgálja, önkormányzati tevékenységet 
végez. Az SZMSZ-ben olyan feladatokat is szerepeltetnek, mely a Képviselő-testület 
munkáját is segíti. Ezekben köteles közreműködni a Hivatal, de nem köteles más szervek 
hatáskörébe tartozó kérdésekben intézkedni. Erre nincs is felkészülve. 
 
Sárai János: Amíg a Képviselő-testületi üléseket nem közvetítették, addig nem volt probléma. 
A műsor jelet a Városi Televízió adja ki. 
A Saxum Kft. nem tud lakásokat biztosítani a Hősök tere 3. szám alatt élőknek. A hivatal 
munkatársi szerint lakbérhátralékkal rendelkeznek. A fennálló állapotot mindenképpen meg 
kell szüntetni. 
 
Dr. Kerekes Tibor: A szőnyi bölcsőde állapota rossz. Kéri, hogy a hivatal vizsgáltassa meg a 
bölcsőde állapotát és adjon iránymutatást a gazdasági hivatalnak a megoldásra. 
 
Hornig Rudlofné: A gazdasági hivatal vezetőjével és az Oktatási Bizottság elnökével 
tárgyaltak erről az ügyről. A tetőcserép léc felújítás ára és nyílászárók cseréjére 8 M Ft-ot 
szánnak. 
 
Dr. Molnár Attila: Megköszöni a kérdések, bejelentések napirend keretében elhangzott 
kérdésére a hivatal válaszait, intézkedéseit. Az előző ülésen a kérdések, bejelentések napirend 
elmaradt, ezért írásban jelezte problémáit. A Ghyczy K. u. 7-9. szám alatti lakosok kérték, az 
úttesten életveszélyes kátyúk javítását. 
A Jedlik Á. u. 32-34. szám alatti épület előtt ha esik az eső, akkor a víz megáll. Kéri, hogy a 
beruházásokat úgy ellenőrizzék, hogy ilyen probléma ne fordulhasson elő.  
A Csillag lakótelepen élők szeretnék, ha a játszótér környékére több padot helyezzenek ki.  
A Gyár utcából nyíló murvás utat kérik javítani, mivel azon már nem lehet közlekedni. 
A hivatalba ügyeket intézni járó emberek kérték büfé üzemeltetését, mivel a környéken 
működő ABC is megszűnt. 
 
Takács József: A szőnyi utcákban a fák alsó ágai nagyon alacsonyan vannak, a járdákon nem 
lehet közlekedni.  
A Szabadság úton egy méteres a fű, ebben az évben még nem nyírták le. 
A kerékpárút elejének aszfaltozását egyszer már bejelentette, de arra nem került még sor. 
Kéri, hogy az ebtartás szabályairól a lakosokat tájékoztassa a hivatal. 
A MOLAJ lakótelepen is megkezdődött a buszmegállók cseréje. A lakosság kérte a 
jelenleginél alkalmasabb hely keresését. 
Az 1. számú főút világítása nem működik a MOL lakótelepen. 
A Komáromi Televízió adásait a MOL lakótelepen élők sem tudják nézni. 
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A MOL lakótelepen a garázsok mögötti területen hulladékot helyeztek el az itt élő állattartók. 
A hivatal felszólította a FÓKUSZ-KOM Kht-t, hogy szállíttassa el a hulladékot és 
végeztessen patkányírtást. A FÓKUSZ-KOM Kht. felszólította az állattartókat a hulladék 
elszállítására. Amennyiben ez nem történik meg, akkor a Kht. szállíttatja el a hulladékot és az 
épületeket elbontatja.  
 
Dr. Mészáros Gyula: Kéri, hogy a hivatal készítsen előterjesztést volt a Vasöntőde épületének 
elbontására, illetőleg az ezt lehetővé tévő feltételek megfogalmazására. 
Több lakó érdeklődött, hogy igaz-e az, hogy a Rüdiger sétánynál 8 m széles utat alakítanak, 
ki, ahol rendszeresen autók közlekednek majd. Kérik, hogy a területet tegyék rendbe, 
helyezzenek ki padokat. 
A Térffy Gy. utcai lakók jelezték, hogy a csatornáik veszélyben vannak. 
Kéri, hogy a Rüdiger sétány az elnevezéséhez méltóan sétány legyen. 
A szőnyi bölcsőde homlokzat felújítása, ablakcseréje várhatóan ebben az évben megtörténik 
és megszűnnek az életveszélyes állapotok. 
Többen kifogásolták az elkészült utak minőségét. Kéri, a Polgármesteri Hivatal az utak 
átvételénél a minőségre legyen figyelemmel. 
 
Sagát Ágnes: A Rüdiger sétánynál az út szabályozási szélessége 8 méter. Ezen belül kell 
elhelyezni az útburkolatot, szerelvényeket, közműveket, szikkasztót. A burkolat szélessége 
4,5 m lesz. A szabályozási tervben vegyes forgalmi útként van feltüntetve. Ez azt jelenti, hogy 
a 4 lakásos társasház lakói tudnak bejárni. A gyalogos és a gépkocsi forgalom nem lesz 
különválasztva. 
 
Dr. Mészáros Gyula: Az emberek ennek a megoldásnak sem örülnek. 
 
Dr. Szöllősy Ferenc: A társasház építésére és megközelítésére lehetőséget a Képviselő-testület 
2006. szeptemberében adott lehetőséget. A szabályozást is módosítani kellett 2006. évben.  A 
módosítás után épülhettek meg a lakások, melyek használatba vételi engedélye feltétele az út 
kialakítása volt. A Képviselő-testület ülésére előterjesztés készült ebben a témában. Az úttest 
padokkal, lámpákkal ellátott funkciójában elkülöníthető, út és sétányként funkcionál közösen. 
Hangsúlyozom, a helyzetet a Képviselő-testület döntése tette lehetővé. 
 
Czita János: Visszatérő probléma az ipari park közlekedése. A csomóponti jelzőrendszer 
kiépítése mikor történhet meg? A Koppányvezér utat az Ipari Park buszai jogosan 
használhatják? 
A fenyves területét az egyedi szemétszállítási rendszerbe bekapcsolják, de a lakosság erről 
nem rendelkezik információval. 
A Koppányvezér utca és a járda felújítása ebben az évben megtörténhet? 
A Téltemető utca végén 200 fm-en zúzott köves felújítást kezdeményezett a 
részönkormányzat. Mikor kezdődhet meg az út felújítása? 
Az önkormányzat jóval nagyobb területet von be a szúnyogírtásba, mint tavaly. Az előkészítő 
munka lefolytatásában részt vett. Kérte a szolgáltatót, hogy a szúnyogírtás tényét 
dokumentálja felvételekkel is. Erre sor került. A következő hétre tervezett szúnyoggyérítést 
előbb megkezdik. 
Július hónapban Koppánymonostoron lakossági fórumot szeretne tartani az eltelt fél évről. 
 
Dr. Szeidl Bernadett: Több alkalommal egyeztetett az AVE Zrt-vel. Az AVE Zrt. 
vezérigazgató asszonyától levélben kérték, hogy a fenyvesben a megváltozott szemétszállítási 
rendet vezessék be és a lakosságot és az üdülőtulajdonosokat tájékoztassák. Ígéretet tettek 
arra, hogy a közszolgáltató szórólapokon tájékoztatja az érintetteket és a továbbiakban a 
hulladékszállítást igyekeznek zökkenőmentesen elvégezni Koppánymonostoron. 
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Hornig Rudolfné: Az utak felújításával kapcsolatban ütemterv elkészült, a beruházások 
várhatóan augusztusban megkezdődnek. 
 
Horváth Gyula: Kéri a Polgármesteri Hivatalt, intézkedjen behajtani tilos tábla elhelyezéséről 
a Péczeli utcánál. A lakók kérik, hogy csak célforgalom esetén közlekedhessenek a 
teherautók. 
A Pákh villánál kérte a patkánymentesítést. Az egyik WC tetejét a Saxum Kft. kijavította, a 
másiknál nem. 
A Szent L. u. – Korona utca közötti játszótérre a lakók homokozó és csúszda kialakítását 
kérték. 
A Korona utca lakói kérték forgalomkorlátozó táblák kihelyezését balesetveszélyesség miatt. 
A Guyon R. utca lakói jelezték, hogy nem égnek a közvilágítási lámpák. 
A Klapka Gy. u. 77-79. szám előtti utat most aszfaltozták, de a már most besüllyedt az akna. 
A víz nem a vízelnyelőbe folyik, hanem a kocsibeálló előtt megáll. 
A Zrínyi utca 29-30. közötti telek elhanyagolt, gondozatlan. Kéri, a hivatal szólítsa fel a 
tulajdonosokat, hogy a területet tegyék rendbe. 
A Laktanya-köz 6-8. szám alatti lakók kérték a közvilágítás kialakítását. 
 
Dömötör Andrásné: Az Igmándi u. 36. szám előtti lakók nyugalmát zavarta a Komáromi 
Napok alatt a Hit Gyülekezete rendezvénye. A rendezvény alatt nagy teljesítményű 
erősítőkkel szolgáltattak zenét. A környékbeli lakók két napig nem tudtak pihenni. A lakók 
kérdésére a hittérítők elmondták, engedélyt a polgármester úrtól kaptak. A lakók nyugalmát 
nem csak a zaj, hanem a gyülekezetbe tartozók is zavarták, mert szórólapjaikkal az arra 
járókat megállították. Az ott lakók inkább padok kihelyezését kérik. Az ilyen jellegű 
rendezvények ellen a lakók már korábban is tiltakoztak. 
A Komáromi Napok rendezvénye helyszínéül is olyan területet kerestek, mely a lakosságot 
nem zavarja. Mit keres a Hit Gyülekezete sátra az Igmándi úton?  
Tudomása szerint közterület foglalási engedélyt a közterület-felügyelet ad. Ez a rendezvény 
hogyan kerül állandóan a Komáromi Napok programja közé, bosszantva évről évre az 
embereket? 
A Duna Áruház mellett van egy összetört óra, több lakó kérte javítását. 
A felvetett problémáira félmegoldások történtek, vagy nem is került sor intézkedésre, pl. a hét 
emeletes épület előtti tuja nyírása; Mártírok útja 25. szám előtt a bank mögött gépkocsik 
parkolnak, a szemetes autók sem tudnak közlekedni. 
Megköszöni a hivatal pozitív válaszát a hét emeletes épület melletti terület rendbetételére. 
 
Dr. Szöllősy Ferenc: A közterület foglalás önkormányzati hatáskör. Az önkormányzat 
szerződés ellenében területet biztosíthat bárkinek. Kivételes esetekben a területfoglalás 
ingyenes. Önkormányzati hatáskörben engedélyt csak polgármester, bizottság és testület 
adhat. Polgármester úr a Hit Gyülekezete kérelmét javasolta teljesíteni, éppen azért, mert 
jelezte, hogy tudomása szerint az utóbbi években ezzel nem volt probléma. Néhány évvel 
ezelőtt a panaszok után megtiltották az erősítő használatát. Ha a Képviselő-testület nem  adja 
meg a támogatást, akkor a hivatal nem adja ki az engedélyt. A hivatalnak fel kellett volna 
hívnia a figyelmet arra, hogy meddig tarthat a rendezvény, és arra, hogy nem alkalmazhatnak 
erősítőt. Ha a Képviselő-testület nem támogatja, akkor polgármester úr valószínűleg nem 
engedélyezi a rendezvényt erre a területre. 
A Duna Áruház előtti tér kamerázott. Harmadszor javították meg az órát több százezer 
forintért. Nem csak az órát, a lámpa búrákat is összetörik. 
Kéri, hogy a közvilágítással kapcsolatos problémákban intézkedjenek. 
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Nagy Zoltán: A költségvetés tervezésénél szó volt arról, hogy az idegenforgalom 
szempontjából fontos parkok fenntartására pénzt különítenek el. Erre nem került sor, mivel 
úgy gondolták, hogy ezeket a feladatokat a Képviselő-testület megoldja.  
A Csillag erőd rézsüjén a füvet és a cserjéket lenyírták. A költségvetésben nyilván erre 
különítettek el pénzt. Javasolja, hogy a Csillag erőd rézsüjén a cserjék és a fű nyírását ebben 
az évben is folytassák. 
Azokról a feladatokról, melyek nem valósulnak meg, nem kaptak még írásos tájékoztatót, 
csupán azoktól, melyekben a Hivatal intézkedett is. Kéri a jövőben a nem megoldható 
problémákra is adjanak választ. 
 
Győri István: A város folyamatosan szépül, de a rongálás is jelen van. Véleménye szerint a 
lakosok is figyelhetnének egymásra. Jó lenne, ha a komáromi lakók megbecsülnék azt, amit a 
hivatal a jó közérzetük érdekében elvégez. A fejlesztés a lakosság pénzéből történik, 
természetesen a helyreállítás is. Van természetesen olyan rongálás is, melyet nem helybeli 
lakosok követnek el. Az Igmándi utat felújították, de az út és járda között kialakított 
zöldfelületeket nem lehet felfedezni, mert a szabálytalanul parkoló gépkocsik a füvet 
kigyúrták. A szabálytalanságoknak, károkozásoknak gátat kell szabni, akár szankciók 
alkalmazásával is. 
Épül a Kelemen L. u. – Duna Áruház parkolója. Megköszöni az ott lakóknak és a 
közlekedőknek a türelmét. A Kelemen L. utcai épületek hátsó bejáratánál a lépcsőkhöz vezető 
járdákat meg kell emelni.  
Közbeszerzési eljárással kezdték megépíteni a Kelemen L. u. és a Jedlik Á. utcában a 
játszótereket. A játszóterek műszaki átvétele megtörtént? Amennyiben megtörtént, 
leigazolták-e, hogy a kiírásban meghatározottakat teljesítették-e? Sor került pótmunkák 
előírására? Amennyiben ez nem történt meg, a műszaki átadáson szeretne jelen lenni. 
A Képviselő-testület elképzelése az volt, hogy a szemétszállításba a fenyves területét 
bekapcsolják, az üdülők esetében pedig zsákos szemétszállítást valósítanak meg. Ezzel 
szemben olyan panaszt tettek a lakók, hogy a Basadomb utcában az üdülőtulajdonossal a 
zsákokat megvásárolták, nem tették lehetővé, hogy fél évig ott fizesse a szemétdíjat. 
A város egész területén kellene felmérést végezni az elhanyagolt ingatlanokról. Az 
ingatlanokon a parlagfű nyírására már most fel kel hívni a lakosság figyelmét.  
A Jedlik Ányos utcában a szeméttárolók részére két tároló helyet alakítottak ki, így a parkolás 
és a forgalom zökkenőmentes lesz. 
A városban három térfigyelő kamera működik. A Képviselő-testület a költségvetésben 
lehetőséget adott további térfigyelő kamerák működtetésére. Javasolja, hogy a kamerákat 
minél előbb szerezzék be. A kamerák működtetésének akkor van értelme, ha a rongálásokat 
24 órán belül bejelentik, így az elkövető tetten érhető. 
Lehetőséget kell biztosítani arra, hogy a lakosság zöld számon megtehesse ilyen jellegű 
problémáit.  
 
 
Dr. Szeidl Bernadett: Az elmúlt héten többen jelezték a hulladékszállítással kapcsolatos 
problémát. Az AVE Zrt. gazdasági vezetője elmondta, az alkalmazottak félreértették a 
Képviselő-testület döntését és Koppánymonostor területét üdülőövezetként kezelték. 
Tájékoztatta az AVE Zrt-t, hogy a Képviselő-testület döntése kizárólag a fenyvesre 
vonatkozott. A jövőben ez a probléma nem fordul elő. A zsákos megoldás csak a fenyves 
területére alkalmazható. 
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Koppány Csaba: Farkas Imre cipész panaszkodott, hogy a cipész üzlet előtt az utat, járdát 
kialakították. Az út és a járda között virágnak alakítottak ki egy kis területet, de a földben 
kövek vannak. Kérte, keressen a hivatal megoldást erre a problémára. 
 
Több kérdés, bejelentés nincs, Hornig Rudolfné alpolgármester a Képviselő-testület ülését 
berekeszti. 
 

Kmf. 
 
 
 

Dr. Szöllősy Ferenc       Zatykó János 
címzetes főjegyző       polgármester 
 
 


